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Betreft: beantwoording raadsvragen over verloop jaarwisseling 2023/2024 

 
 
Geachte raadsleden, 
 
Een aantal fracties heeft naar aanleiding van de ongeregeldheden die zich hebben voorgedaan in 
Portland en bij basisschool De Parel verschillende raadsvragen gesteld. Hieronder treft u de 
beantwoording aan. Tegelijk met deze beantwoording ontvangt u de raadsinformatiebrief over het 
verloop van de jaarwisseling 2023/2024. 
 
Het college vindt het onacceptabel dat de jaarwisseling, bedoeld als feest voor iedereen, door een 
kleine groep wordt verpest. De gebeurtenissen hebben grote impact op omwonenden maar ook op 
politieagenten, BOA’s en andere door ons ingezette beveiligers. 
 
De vragen van het CDA 
 
Vraag 1: Is het college i.c. de portefeuillehouder verrast door de geweldescalatie tijdens de 
jaarwisseling in Albrandswaard en Poortugaal en Portland in het bijzonder? 
 
Voorafgaand aan de jaarwisseling hebben wij geen signalen gehad op basis waarvan de 
ongeregeldheden zouden kunnen worden verwacht. Toen bleek dat de situatie uit de hand liep is ME 
ingezet waardoor erger is voorkomen. 
 
Zoals ook in de raadsinformatiebrief met kenmerk 2024-001260 is weergegeven, is dit jaar net als 
andere jaren een draaiboek opgesteld ter voorbereiding op de jaarwisseling. In dit draaiboek worden 
de afspraken met de verschillende partners (politie, boa’s, beveiligers, jongerenwerk en 
buurtpreventie) vastgelegd. Ook locaties die bekend staan vanwege overlast, zoals de Sleedoorn en 
het Hof van Portland, staan in het draaiboek en worden extra meegenomen in de surveillance.  
 
Vraag 2: Is de portefeuillehouder bekend met voorafgaande signalen van overlast die een 
indicatie zouden kunnen zijn geweest voor de overlast tijdens de jaarwisseling? 
 
Zie vraag 1. 
 
 
 



Vraag 3: Is er een risicoanalyse met preventief te nemen maatregelen beschikbaar op grond 
waarvan escalatie in de toekomst zoveel als mogelijk kan worden voorkomen? 
 
In aanloop naar de jaarwisseling 2023/2024 zijn door de verschillende samenwerkingspartners 
voorbereidingen getroffen om de jaarwisseling in Albrandswaard zo veilig mogelijk te laten verlopen. 
Dit jaar is het aantal vuurwerkvrije zones uitgebreid naar alle scholen, schoolpleinen en aangrenzende 
parkjes.  
Er is een draaiboek opgesteld waarin onder meer de afspraken zijn vastgelegd over de inzet van de 
boa’s tijdens de jaarwisseling, de inzet van extra beveiligers, de inzet van politie als ook de afspraak 
over zogenaamde hotspots waar extra aandacht nodig is en extra gesurveilleerd wordt.  

Vraag 4: Hoe reflecteert de portefeuillehouder op berichtgeving in de media & het effect van 
eigen handelen? 

De portefeuillehouder betreurt de gang van zaken tijdens de jaarwisseling  en vindt de ernst van de 
escalaties en het geweld richting hulpverleners onacceptabel. Er is adequaat gehandeld door 
assistentie van de ME waardoor erger is voorkomen. Ook de berichtgeving in de media was adequaat. 
De komende tijd wordt ingezet op acties welke zijn opgenomen in meegestuurde raadsinformatiebrief.  
 
De vragen van Stem Lokaal 
 
Vraag 1: Waarom is de raad niet eerder dan de media geïnformeerd over de dramatisch 
verlopen jaarwisseling?  
 
Tijdens de jaarwisseling en gedurende het verloop van de gebeurtenissen zijn de fractievoorzitters 
van de actualiteit op de hoogte gehouden. Na de officiële terugkoppeling van de politie en de VRR op 
1 januari bent u om 13.46 uur  per mail geïnformeerd over het verloop van de jaarwisseling. Deze mail 
is verstuurd aan de raadsleden, burgerleden en leden van het college. In de mail wordt aangegeven 
dat er ongeregeldheden zijn geweest, dat de ME is ingezet en dat er 15 aanhoudingen zijn verricht. In 
de mail is aangegeven dat u binnenkort nader wordt geïnformeerd. De betreffende 
raadsinformatiebrief treft u tegelijkertijd met de beantwoording van de vragen aan.  

 

Vraag 2: Wanneer is er contact opgenomen met de mensen die direct of indirect het slachtoffer 
zijn geworden van de incidenten in Poortugaal.  
 
Op 1 januari 2024 heeft de burgemeester in de ochtend een bezoek gebracht aan basisschool de 
Parel en gesproken met enkele omwonenden over de ongeregeldheden die hebben plaatsgevonden. 
De omwonenden ontvangen verder in de week van 8 januari een brief over de incidenten tijdens de 
jaarwisseling en het vervolg. In de brief wordt gelegenheid tot nader contact aangeboden. Daarnaast 
is gesproken met de betrokken hulpverleners die zich onveilig hebben gevoeld tijdens de 
jaarwisseling. Ook is er afgelopen maandag een gesprek geweest tussen de directeur van basisschool 
De Parel en de portefeuillehouder.  
 
De toenemende overlast in Portland en Poortugaal is geen nieuw gegeven. De escalatie tijdens 
oud & nieuw kan dan ook geen verrassing zijn, zoals er door de portefeuillehouder in 
Nieuwsuur bekend werd gemaakt.  



 
 

 

Vraag 3: Is er een analyse van de vooraf gemaakte risico-inventarisatie beschikbaar op grond 
waarvan extra maatregelen in het belang van de veiligheid van onze inwoners tijdens de 
jaarwisseling genomen zijn of hadden kunnen worden?  

 

Er is voorzien dat er overlast zou kunnen zijn in Portland en Poortugaal. De inzet van politie, 
jongerenwerk, BOA’s en particuliere beveiligers tijdens de jaarwisseling is daarop afgestemd. Dat de 
situatie op deze manier zou escaleren is niet voorzien. 

 

In het jeugdoverlastoverleg met partners is beoordeeld (risicoanalyse) welke preventieve en 
repressieve maatregelen genomen kunnen worden bij onrust en overlast door jongeren tijdens de 
jaarwisseling. In dit overleg is een lijst opgesteld met alle locaties in de gemeente, waar geregeld 
jongeren samenkomen en die bekend staan als overlast gevend. Deze lijst is onderdeel van het 
draaiboek jaarwisseling wat is gedeeld met alle partners die tijdens de jaarwisseling belast waren met 
het handhaven van de openbare orde. Langs deze hotspots is met regelmaat gesurveilleerd door de 
BOA’s, de particuliere beveiligers en het jongerenwerk. Toen dat onvoldoende was is ME ingezet 
waarmee erger is voorkomen. 

 

Vraag 4: Klopt het dat er t/m 31 december een particulier beveiligingsbedrijf is ingehuurd ter 
compensatie van boa’s en politieagenten die voor tijdens en na de jaarwisseling niet 
beschikbaar zouden zijn, mede tot gevolg dat de ME heeft moeten ingrijpen om verdere 
escalatie te voorkomen?  

 
De inzet van een particulier beveiligingsbedrijf in de week van kerst en oud en nieuw is een jaarlijks 
terugkerende maatregel. Het inzetten van deze extra beveiliging is ter ondersteuning van de 
beschikbare BOA’s en politieagenten, niet ter compensatie. Op oudejaarsdag waren zowel de 
particuliere beveiligers als de BOA’s inzetbaar.  
De politie heeft landelijk beperkte capaciteit, dat merken wij ook in onze regio. Inzet van de ME bleek 
noodzakelijk om in te kunnen grijpen, o.a. wegens beperkte bezetting vanuit de politie.  
 
Wij vertrouwen erop u met deze brief voldoende te hebben geïnformeerd.  
 
 

Met vriendelijke groet, 

het college van de gemeente Albrandswaard, 

de secretaris       de burgemeester, 

  
mr. drs. Florus van der Linden drs. Jolanda de Witte 
 


